
Protokół Nr 23 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Więcborku, 

odbytego w dniu 19.12.2016r. 

 

Posiedzenie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 10:00 – 10:40. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczył Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski. 

 

Przewodnicząca Komisji p. Beata Kopta rozpoczynając posiedzenie powitała wszystkich 

zebranych i przypomniała, że jego głównym tematem jest przygotowanie planu pracy Komisji 

na rok 2017 oraz punkt „sprawy różne”. 

 

Kontynuując spotkanie Przewodnicząca Komisji przedstawiła projekt planu pracy, który 

został przedyskutowany i ostatecznie przyjęty z niewielkimi poprawkami polegającymi na 

przeniesieniu punktów pomiędzy poszczególnymi miesiącami. 

 

Poniżej zatwierdzony przez Komisję Plan Pracy na rok 2017: 

 
I. Stała tematyka posiedzeń 

1. Funkcjonowanie placówek przedszkolnych, szkół podstawowych i gimnazjalnych na terenie 

gminy. 

2. Funkcjonowanie instytucji i obiektów kultury, kultury fizycznej i sportu. 

3. Kreowanie polityki oświatowej, kulturalnej i sportowo-rekreacyjnej na terenie gminy. 

4. Opiniowanie projektów uchwał, rozpatrywanie spraw bieżących wynikających z pracy RM. 

STYCZEŃ Realizacja Zaproszeni goście 

 

1. Podsumowanie pracy Komisji za 2016 rok. 

2. Sprawozdanie z działalności  Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Kultury, Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej, Punktów 

Filialnych  za 2016 r.  

3. Prognoza funkcjonowania szkół w Gminie Więcbork w związku                            

z nową reformą oświaty. 

4. Organizacja Balu Sportowca w 2017 r. - zaplanowanie działań. 

5. Opiniowanie uchwał. 

6. Sprawy różne. 

 

 

Dyrektor MGOK, 

Dyrektor MGBP, 

Dyrektor BOOS 

przedstawiciel z 

działu promocji 

 

Burmistrz  

Przedstawiciele 

związków 

zawodowych        

 

 

LUTY   

 

1. Spotkanie z działaczami organizacji i stowarzyszeń pożytku 

publicznego oraz Komórką ds. Promocji Gminy Więcbork.  

2. Plany pracy organizacji na 2016 r. 

3.   Sprawozdanie z działalności komórki d/s promocji Gminy  

       Więcbork za 2016r. 

4.   Opiniowanie uchwał. 

5.   Sprawy różne. 

 

 

Przedstawiciele 

organizacji i 

stowarzyszeń, 

komórki d/s 

promocji 

Burmistrz 



MARZEC   

 

1. Informacja  koordynatora sportu szkolnego na temat 

funkcjonowania kultury fizycznej na terenie gminy w roku 

szkolnym 2016/17.  

2. Sprawozdanie z działalności animatora boiska sportowego 

"ORLIK" oraz plan pracy na 2017 r. 

3.Informacja o funkcjonowaniu  boiska wielofunkcyjnego przy 

Gimnazjum w Więcborku w 2016 r. 

4.Opiniowanie uchwał                                                                                                                    

5.Sprawy różne. 

 

 

 

 

 

  

 

Koordynator 

sportu szkolnego,  

animatorzy 

boiska Orlik, 

opiekun boiska 

wielofunkc. przy 

G_W  

Burmistrz,  

Dyrektor BOOS,              

przedstawiciele 

związków 

zawodowych 

KWIECIEŃ   

 

Połączone Komisje: 

Oświaty, Kultury i Sportu, Budżetu i Finansów 

 

1. Informacja dotycząca kształtowania się kosztów funkcjonowania 

oświaty samorządowej w 2016 r. oraz założeń dotyczących 

realizacji zadań oświatowych w 2017 r. 

3.  Opiniowanie uchwał. 

4. Sprawy różne. 

 

 

Dyrektor BOOS 

 

 

Burmistrz,     

przedstawiciele 

związków 

zawodowych 

Dyrektorzy szkół i 

przedszkola 

MAJ   

 

1.  Dział promocji Miasta i Gminy Więcbork: 

 stan przygotowania do sezonu letniego,  

2. Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury: 

 stan przygotowania do sezonu letniego, 

 oferta na wakacje dla dzieci i młodzieży,  

       3. Opiniowanie uchwał. 

       4. Sprawy różne. 

Dyrektor 

MGOK, 

przedstawiciel 

działu promocji 

 

Burmistrz,  

CZERWIEC   

1. Planowane prace remontowe w placówkach oświatowych 

      w sezonie wakacyjnym - informacja Dyrektora BOOS. 

2. Bezpieczeństwo dzieci i młodzieży w okresie wakacyjnym. 

3. Opiniowanie uchwał. 

4. Sprawy różne. 

Dyrektor BOOS 

przedstawiciel 

Policji 

 

 

Burmistrz,     

Dyrektorzy szkół, 

Dyrektor 

przedszkola,                      

przedstawiciele 

związków 

zawodowych 



WRZESIEŃ   

1. Stan przygotowań szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 

2017/2018  

2. Informacja dotycząca aktualnej sytuacji w przedszkolu i punktach 

filialnych na terenie Gminy Więcbork. 

3. Opiniowanie uchwał. 

     4. Sprawy różne. 

 

Dyrektor BOOS Burmistrz, , 

przedstawiciele 

związków 

zawodowych 

PAŹDZIERNIK   

Połączone Komisje: 

Oświaty, Kultury i Sportu,  Budżetu i Finansów, Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji                      

i Handlu. 

 

1.Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych                      

w Gminie Więcbork za poprzedni rok szkolny. 

2. Przedstawienie wyników nauczania w szkołach Gminy Więcbork                       

w roku szkolnym 2016/2017. 

3. Analiza dotycząca planów finansowych poszczególnych szkół                             

i przedszkola. 

3. Opiniowanie uchwał. 

4. Sprawy różne. 

 

Dyrektor BOOS 

Księgowa 

BOOS 

 

 

 

 

Burmistrz,       

Dyrektorzy szkół                   

i przedszkola, 

przedstawiciele 

związków 

zawodowych 

 

 

LISTOPAD   

1. Plan pracy wynikający z bieżących potrzeb. 

2. Opiniowanie uchwał. 

3. Sprawy różne. 

 

 

wg potrzeb 

 

GRUDZIEŃ   

 

1. Ustalenie planu pracy komisji na 2018 r. 

2. Opiniowanie uchwał 

3. Sprawy różne 

 

 

 

 

 

Burmistrz 

 

 

 

Uwaga: Komisja zastrzega sobie prawo uzupełniania planu pracy o tematy wynikające  

z bieżących potrzeb oraz w uzasadnionych sytuacjach zmianę kolejności omawianych spraw 

 

W sprawach różnych Przewodnicząca Komisji przedstawiła wniosek skierowany do 

Komisji przez Przewodniczącą Rady Miejskiej w Więcborku celem rozpatrzenia. Wniosek 

dotyczył podjęcia przez Radę Miejską uchwały w sprawie upamiętnienia działaczy opozycji 

antykomunistycznej 35 rocznicę Stanu Wojennego, a szczególności więcborskich działaczy. 

 

W wyniku dyskusji Komisja wypracowała następującą odpowiedź dla wnioskodawcy: 

 

W odpowiedzi na złożony przez Pana wniosek z dnia 7.12.2016r. dotyczący upamiętnienia 

uchwałą Rady Miejskiej w Więcborku działaczy opozycji antykomunistycznej w 35 rocznicę 

stanu wojennego informuję, iż Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski wraz ze swoim 

Zastępcą p. Jackiem Masztakowskim 12 grudnia złożyli kwiaty pod pomnikiem Orła Białego 



upamiętniając w ten sposób wszystkie ofiary stanu wojennego wprowadzonego w nocy z 12 

na 13 grudnia 1981r. Ten wymowny gest świadczy o głębokim poważaniu przez władze 

samorządowe tej ważnej historycznie daty oraz ludzi, którzy są jej nieodłączną częścią. 

Wobec powyższego Komisja Oświaty, Kultury i Sportu rozpatrując Pana postulat uznała, iż 

rocznica została zaakcentowana we właściwej formie, oprawie i czasie, natomiast  

wywoływanie uchwały w powyższej kwestii nastąpiłoby  post fatum. 

 

Ponadto Komisja zwróciła się ponownie do autora postulatu o czytelne formułowanie 

wniosków.   

 

W tej części obrad Przewodnicząca Komisji poprosiła Burmistrza Więcborka o informację 

dotyczącą sytuacji w oświacie w związku z wprowadzoną reformą. 

 

Burmistrz Więcborka ustosunkowując się do powyższego przekazał, że sieć szkół na terenie 

gminy Więcbork pozostanie taka jaka jest. Tam gdzie są obecnie zespoły szkół z mocy prawa 

przekształcone zostanie a szkoły podstawowe z oddziałami gimnazjalnymi Klasy gimnazjalne 

będą wygaszane, w roku szkolnym 2017/2018 nie będzie już naboru do pierwszej klasy 

gimnazjalnej i pozostaną tylko dwa roczniki gimnazjum. Kluczowa decyzja dotyczył 

Gimnazjum w Więcborku, które funkcjonowało do tej pory jako samodzielny twór. Szkoła ta 

zostanie przekształcona w szkołę podstawową z oddziałami gimnazjalnymi /do momentu 

wygaszenia roczników uczęszczających do gimnazjum/. Podział uczniów z terenu Więcborka 

i kilku okolicznych wsi jest już ustalony, te ustalenia zostaną przedstawione na spotkaniach  

z rodzicami, które zaplanowane zostały na miesiąc styczeń. Nabór uczniów do klas 

pierwszych na rok szkolny 2017/2018 odbywać się będzie na zasadzie podziału rocznika  

w zależności od miejsca zamieszkania tj. zastosowana zostanie rejonizacja dzieci i część 

dzieci trafi do SP Nr 1 /obecne Gimnazjum w Więcbork/, część do SP Nr 2 /obecna Szkoła 

Podstawowa na ul. Wyzwolenia/. Obecna klas pierwsza, która przejdzie do klasy drugiej 

pozostanie w SP Nr 2 , trzecia klasa również, natomiast klasa czwarta i klas siódma zostanie 

podzielona wg. miejsca zamieszkania  pomiędzy SP Nr 1 i SP Nr 2. Jeżeli chodzi o klasę 

czwartą i klasę siódmą zdecydowano o takim podziale z uwagi na przesłanki merytoryczne tj. 

zastosowanie nowej podstawy programowej. 

 

Przewodnicząca Komisji pytała, czy ustalony został już jakiś zarys obwodów, i czy jest 

ewentualna możliwość ich korygowania.  

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że te informacje oczywiście zostaną przekazane 

rodzicom, natomiast co do zmian nie widzi dużych możliwości zmian. Rozpatrywano co 

najmniej kilka opcji podziału, a celem nadrzędnym było zorganizowanie tego w sposób jak 

najbardziej sensowny i dogodny zarówno dla rodziców, jak i dla dzieci. Brano tu również pod 

uwagę w miarę równomierne rozłożenie uczniów pomiędzy placówki. Po podziale w SP NR 1 

będzie nieznacznie więcej uczniów niż w SP Nr 2 ale założenie jest takie, że jeżeli tworzony 

będzie oddział zerowy, to powstanie on w SP Nr 2. 

 

Przewodnicząca Komisji zapytał również, czy w przypadku rekrutacji do szkół możliwe 

będzie w indywidualnych przypadkach zapisanie dziecka do placówki spoza jego obwodu 

oraz, czy wykonywane były symulacje dotyczące etatów nauczycieli. 

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że na tą chwilę nie odpowie na to pytanie, bo kwestia 

wymaga głębszej analizy. Na pewno decyzje w takich przypadkach podejmowane będą 

indywidualnie. Co do symulacji związanej z etatami nauczycielskim, to takowych nie 



wykonywano. Dopóki nie będzie podstaw programowych i wiadomych, co do konkretnej 

ilości godzin na takie analizy jest za wcześnie. Uzgodniono z dyrektorami szkół, że  

w momencie tworzenia arkuszu organizacyjnego mają oni współpracować pomiędzy sobą  

i układać siatkę godzin optymalnie z założeniem tworzenia tzw. „gołych etatów”. 

 

Przewodnicząca Komisji pytała także, czy nadal będą funkcjonowały klasy sportowe. 

 

Nie – odpowiedział Burmistrz Więcborka. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński dociekał, czy likwidacja gimnazjów spowoduje konieczność 

ogłoszenia nowych konkursów na dyrektorów, czy też dotychczasowi dyrektorzy gimnazjów 

automatycznie staną się dyrektorami szkól podstawowych. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że nie przewiduje konieczności organizowania 

konkursów. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu 

 

/-/ Beata Kopta 

 

 


